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MAGYAR TŰZOLTÓ SZÖVETSÉG  
ELNÖK  

 
Szám: 40-1/2025.MTSZ 

 

Jegyzőkönyv 

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 
Helyszín: a Magyar Tűzoltó Szövetség székhelye (1081 Budapest, Dologház u. 1-3.), 

Időpont: 2025. április 16. 10,00  

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, elnök (Elnök): köszöntötte az elnökségi, bizottsági tagokat. 

Ismertette az ülés programját. Megállapította a határozatképességet (5 fő) és jelezte, hogy 

Kelemen Zsolt alelnök, ÖTE Tagozat vezető jelezte, hogy kicsit késni fog. 

Javaslatot tett az emlékeztető készítésre Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető, jegyzőkönyv 

hitelesítőnek Dr. Cziva Oszkár urat, a Nemzetközi és Képzési Bizottság vezető személyére. 

 

 
3/2025 (04.16.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a jegyzőkönyv vezetőjének Hegymegi Ildikó asszony és jegyzőkönyv hitelesítőnek Dr. 

Cziva Oszkár úr személyét (5 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

 

 

Elnök: ismertette az írásban korábban megküldött napirendi pontokat. Ennek alapján a 

napirendi pont javaslatok az alábbiak: 

 

1. Tájékoztató és konzultáció az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk 

álló feladatokról (pl. Küldöttgyűlés, Tűzoltó Napi ünnepség, tűzoltó versenyek, 

külföldi szakmai meghívások, tisztújítás előkészítésének és a jövő évi állami 

támogatás tervezésének a helyzete, stb.) (szóbeli);  

Előterjesztő: elnök 

2. A 2024. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet megtárgyalása, 

illetve elfogadása, valamint annak a küldöttgyűlés elő terjesztésre javaslása (írásbeli); 

   Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető,  

3. Egyebek 

 

 
4/2025 (04.16.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a napirendi pontokat (5 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

 

Napirendi pontok megtárgyalása következett. 
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1. napirendi pont: Tájékoztató és konzultáció az előző elnökégi ülést követő időszakról 

és az előttünk álló feladatokról (pl. Küldöttgyűlés, Tűzoltó Napi ünnepség, tűzoltó 

versenyek, külföldi szakmai meghívások, tisztújítás előkészítésének és a jövő évi 

állami támogatás tervezésének a helyzete, stb.); 

 

Elnök: Tájékoztatójában kiemelte, hogy az előző elnökségi ülésen már részletesen 

megbeszélésre került témákat nem hozza szóba.   

Ismertette, hogy az egyik legfontosabb feladat volt az elmúlt időszakban, ami a 2026. évi 

központi költségvetésre vonatkozik, így a nem hivatásos tűzoltóságok támogatásának 

emelésére, amelyre benyújtott javaslatot, valamint az intézményfejlesztésre és a BM OKF-fel 

való együttműködési megállapodás (emü) megújítására. 

Az emü-vel kapcsolatosan elmondta, hogy a tavaly megtett módosítás kezdeményezésre a BM 

OKF-ről érkezett javaslatot véleményeztük, majd ezt visszaküldtük, amelyet a BM is jónak 

ítélt. Jelenleg várjuk, hogy a BM OKF megküldje az általuk kialakított javaslatot. Ennek 

megérkezését követően természetesen azt megküldi az elnökségnek jóváhagyásra. 
 

Az intézményfejlesztéssel kapcsolatosan jelezte, hogy szintén a már többször elkészített és 

azóta a körülmények figyelembevételével módosított felterjesztésre érkezett információ 

szerint még nem aktuális a BM véleménye szerint annak jelenleg történő megvalósítása. Ezért 

azt majd annak aktualizálása esetén tudjuk ismét elővenni. 
 

Pénzügyi kérdés vonatkozásában már jelezte, hogy felkért képviseletre a támogatásunk 

emelése érdekében képviselő urakat, akik a lehetőségeikhez képest tudnak segíteni a ÖTP-k, 

ÖTE-k támogatás emelése érdekében. Amennyiben erről bővebb konkrét információ lesz, azt 

szintén az elnökség elé tárja. Az idei évre tekintettel is kért lehetőség szerint támogatás 

emelést az ÖTE-k, ÖTP-k részére, amely szintén elbírálás alatt áll. Kiegészítő felterjesztést is 

készítettünk a BM részére 2026 év támogatás emelésére vonatkozóan, amelyhez személyesen 

is kért lehetőséget egyeztetésre. 
 

Az előttünk álló rendezvényeket, kiemelt eseményeket csak röviden felvázolta: így az ápr. 25-

ei küldöttgyűlést, a május 03-ai Lakiteleken tartandó tűzoltó napi ünnepséget, amely keretein 

belül lesz a Tik-tok filmpályázaton indult gyerekek díjazása is, az országos felnőtt és ifjúsági 

önkéntes tűzoltóversenyt, amelynek a bírói felkészítése március végén megtörtént. 

A küldöttgyűlés után az ÖTE Tagozat tart ülést, részben a tagozatvezető választás miatt, 

illetve az egyéb feladatok megbeszélése okán. 

Az Európai Tűzoltó Szövetség megalakulása még az elkövetkező időszak egyik kiemelt 

eseménye, ami május végén Berlinben lesz. 

A CTIF Ifjúsági Bizottsági ülés és Szimpózium Szófiában lesz, ahol szintén képviselteti 

magát a MTSZ. 

A MTSZ tisztújító küldöttgyűlése június 14-én lesz, ahogy arról már többször volt szó. 

Merényben lesz júniusban megemlékezés Rösch Frigyes síremlékénél, ahol a MTSZ-t Varga 

András tű. alezredes, a BAZ VMTSZ elnöke fogja képviselni. 

Az országos felnőtt és ifjúsági verseny lesz a következő esemény, amelyre a Kárpát-

medencéből is hívjuk a magyar önkéntes tűzoltóságok versenycsapatait. 

Az idei forrásokról is röviden szólt, amelyhez hozzátette, a BM még nem küldte meg a 

támogatói okiratot, de április végéig az is várható. 

Szilvay Kornél síremlékéhez hasonló emléktábla fog készülni az Óbudai Egyetem 

Biztonságtechnikai Kara számára. 
 

Megkérdezte kinek van hozzászólása az elhangzottakhoz? 

 

Dr. Cziva Oszkár: csak jelezte, hogy a CTIF-nek online megbeszélése május 6-n lesz, 

amelyen részt vesz. Megkérdezte, hogy a MTSZ által kiírt pályázatra van-e jelentkező, de 

eddig még nem érkezett jelentkezés.  
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Időközben megérkezett Kelemen Zsolt BTSZ elnök, az ÖTE Tagozat vezetője, így az 

elnökségi létszám 6 főre módosult. 
 

Pesztericz Rajmund: jelezte, hogy április 25-én délelőtt lesz a tisztújító közgyűlésük, az 

előzetes felmérés szerint változás nem várható. 
 

Schaffer László: jelezte, hogy CTIF Szimpózium is lesz a szófiai rendezvénnyel egyidőben. 
 

Pintér Richárd: jelezte, hogy az ifjúsági vezetői felkészítő képzés áprilisban 25-26 án lesz 

Siófokon és önkormányzati tagozatként jelzi, hogy az ÖTOSZ közgyűlésére május 27-én 

kerül sor. 
 

Elnök: Megkérdezte, hogy van-e kérdés az eddig elhangzottakhoz. 
  
Más hozzászólás, kiegészítés nem érkezett, a napirendi pont lezárásra került. 

 

 

2. napirendi pont: A 2024. évi gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet 

megtárgyalása, illetve elfogadása, valamint annak a küldöttgyűlés elő terjesztésre 

javaslása 

 

Elnök: A gazdálkodási beszámoló és a közhasznúsági melléklet megtárgyalása és annak 

elfogadásához előzetesen a FB részére állásfoglalásra, majd az elnökség részére is írásban 

meg lett küldve a szükséges dokumentáció. A FB tegnapi ülésén megtárgyalta, ellenőrizte és 

majd arról a FB elnöke is beszámol az elnökségnek.  

Felkérte a gazdasági vezetőt tájékoztatásra. 
 

Gazdasági vezető: ismertette az eddigi finanszírozott tevékenységeket, jelezte, hogy 

valamennyi kötelezettségünknek időben eleget tettünk, elmaradás nincs, az állami támogatás 

2024. évi beszámolóit a BM OKF-re határidőre benyújtottuk, annak ellenőrzése folyamatban 

van, valamint jelezte azt is, hogy az egyéb támogatásokkal is elszámoltunk.  
 

Az elnök által is említettek szerint a munka és költségvetési terv szerint történik. Jelezte, hogy 

a feladatokhoz a fedezet a rendelkezésünkre áll. Ennek tényét tartalmazza a főkönyv és a 

közhasznúsági melléklet, valamint azt a szakmai beszámolóban is jeleztük. A beszámolóban 

és a közhasznúsági mellékletben is jól látható a meglévő pénzeszköz, az időbeni elhatárolás 

ténye.  
 

A 2025. évi állami támogatás még nem érkezett meg, de remélhetőleg április végéig meg fog 

érkezni. 
 

Elnök: felkérte a FB elnökét az elnökséget tájékoztassa a tegnap lezajlott FB ülésről és  

javasolja elfogadásra a beszámolót és közhasznúsági mellékletet. 
 

Miakich Gábor, FB elnök: elmondta, hogy a tegnapi napon a bizottság áttekintette a 

beszámolót, amelyhez hozzátette, hogy már előzetesen is egyeztetettek a FB tagjaival,  

ellenőrzést is végzett és az elnökségnek és a küldöttgyűlésnek is elfogadásra javasolja a 

beszámolót és a közhasznúsági mellékletet. 
 

Elnök: megkérdezte, hogy van-e kérdés, illetve, hogy a megküldött dokumentációban az 

elhangzottakkal egyezően kapták-e meg az Elnökség tagjai a tájékoztatást? 
 

Az Elnökség egyhangúlag jelezte, hogy a beszámolóban és a közhasznúsági mellékletben 

foglaltakkal egyetért, azt elfogadja. 

További kérdés, javaslat nem hangzott el. 

 



4 

 

Az Elnökség tagjai az előzetesen megküldött beszámoló és közhasznúsági melléklet, valamint 

a FB elfogadó javaslata alapján az alábbi határozatot meghozták. 

 

5/2025 (04.16.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2024. évi gazdálkodási beszámolóját és a közhasznúsági mellékletet 

elfogadta, azt a küldöttgyűlés elé elfogadásra (6 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) javasolja. 
 

 

Más hozzászólás, kiegészítés nem érkezett, a napirendi pont lezárásra került. 

 

3. Egyebek  

 

Elnök: a választás előkészítésével folytatjuk, felkérte Varga András tű. alezredes urat, VB 

elnököt hozzászólásra. 
 

Varga András tű. alezredes, VB elnök: a korábbi üléseken is jelzettek szerint a választással 

kapcsolatosan már többször adott tájékoztatást az addigi folyamatok állásáról. Jelenleg az 

előzetes egyeztetés alapján a korábbi vezetést, amennyiben ők vállalják tovább a tisztség 

betöltését, akkor jelölésre kerülnek. Ehhez a kiegészítő dokumentációt, felkérő leveleket 

előkészítették és azok kiküldését határidőre meg fogják tenni. 
 

Dr. Hegedűs György: csak jelezni szeretné, hogy az Alapszabály jövőbeni módosítása esetén 

azt majd a vezető tisztségviselőkre vonatkozóan is módosítani kell, mert a PTK-nak 

megfelelés új szabályozást igényel. 
 

Kelemen Zsolt: véleménye szerint az említettek miatti módosítás elegendő lesz akkor, ha az 

Alapszabályt más ok miatt is módosítani szükséges.   
 

Miakich Gábor: javaslata, hogy a FB-be plusz egy főt kell választani az ÖTE Tagozat 

részéről. 
 

Elnök: javasolja, hogy a tagozatok a tisztújító választások alatt vegyék figyelembe a 

bizottságok vezetőinek esetleges változtatását is, gondolják át és tegyék meg javaslatukat is 

ezekre a feladatokra való alkalmas jelöltre, akik felelősséggel tudják vállalni az adott 

bizottságban való munkát. 
 

Javasolja, hogy a Dr. Cziva Oszkár bizottságvezető személyét erősítsük meg olyan 

tekintetben, ami a szakmai képviseletben való részvételt és ilyen esetekben a vélemény 

nyilvánítási feladatok ellátását is jelenti. Ez a feladat annyiban jelent több felelősséget, hogy 

az elnök szakmai helyetteseként képviselheti a szervezetet. 
 

Az elnökség megvitatta a lehetőséget és annak akadályát nem látja.  

 

Elnök: Az Elnökségnek hatáskörön belüli döntéssel van a fentiekre lehetősége, ezért arra kéri 

a tagozatok vezetőit, hogy a személyi javaslataikat a VB elnökének adják le. 
 

 

Pintér Richárd: az ifjúság nevelés, utánpótlás képzéshez lenne javaslata, amelyhez az a 

véleménye, hogy nincs jelenleg egységes információ áramlás, nem ér el mindenkit adott 

esetben olyan lehetőség, mint a táborokba való jelentkezés, vagy amivel be lehetne vonni a 

fiatalokat pl. a képzésbe. 
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A táborokban való képzés sok helyen nem elérhető, vagy nincs is ilyen lehetőség, legtöbb 

helyen a versenyfelkészülésben, azokon való részvételekben merül ki a felkészítés, ami 

viszont csak kis létszámot érint. 

A meglévő Ifjúsági Bizottságot kellene kibővíteni tagokkal, akik központilag tudnák eljuttatni 

az információkat az ország különböző részeibe, illetve jöhetne információ, hol, milyen 

témában lenne nagyobb igény az azokon való részvételre. 
 

Valamint azt is látja, hogy a hasznosítható tapasztalatok nem jutnak el mindig az összes 

tűzoltóságra, illetve az egységesség sem valósul meg. Lehetne, pl. a 35 órás képzés 

lehetőségét kiterjeszteni, amit az ÖTP-k tudnának csinálni. 

 

Elnök: javasolja, hogy olyan szakmai együttműködéseket kezdeményezzünk, illetve 

társadalmi mozgalmat indítsunk el, amely a tűzmegelőzés területén a problémákat feltárja, 

illetve az MTSZ javaslatokat fogalmazzon meg.  

 

Az elnökség megvitatta a felvetett kérdéskört, az eddigi tapasztalatait a jelenlegi tűzvédelmi 

rendszerben.  

 

Dr. Zoltán Ferenc: tapasztalatait osztotta meg a tűzmegelőzés témakörben. Társszövetségek 

bevonásáról is lehet javaslatot készíteni, a tényleges együttműködéssel, a szakmai javaslatok 

megfogalmazásával és azok eljuttatásával a döntéshozók felé. 

 

Elnök: egyetért a felvetéssel, mint érdekképviseleti szervezet ezt felvállalhatja, és javasolja, 

hogy legyen ilyen ténylegesen működő fórum. Az ÖTOSZ Tagozat felé javasolja, hogy 

miután jelenleg nem minden önkormányzati tűzoltóság ÖTOSZ tag, ezért feléjük is lehetne 

kezdeményezést indítani, hogy akik egyetértenek céljainkkal, lépjenek be az ÖTOSZ-ba az 

egységes érdekképviselet érdekében. 

 

Pintér Richárd: már megkezdte a kezdeményezéseket, voltak újra belépők, de még nem ért 

el minden tűzoltóságra, illetve vannak kérdések, amiket tisztázni kell.  

 

 

A napirendi ponthoz további javaslat nem érkezett, az lezárásra került. 

 

 

Elnök: megköszönte a hatékony munkát, 12.05-kor lezárta az ülést. 

 

Kmf. 

      
   


